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A. Mededelingen, voortgang, vergaderingen, uitnodigingen 

 

Symposium over nieuwe bestemming Ehrenfest-huis in Leiden 
Museum Boerhaave organiseert op dinsdag 17 maart een symposium over de toekomst van het 

voormalige woonhuis van de kleurrijke Leidse theoretisch natuurkundige Paul Ehrenfest. Aanleiding is 

het aanstaande vertrek van de huidige eigenaar/bewoner. Het karakteristieke pand in de Witte 

Rozenstraat was indertijd een trefpunt van grote wetenschappers. Tot de frequente logés behoorden 

vooraanstaande geleerden als Albert Einstein. Centrale vragen bij het symposium zijn: wat is culturele 

waarde van het Ehrenfesthuis en is een herbestemming denkbaar die recht doet aan het rijke verleden 

van dit rijksmonument? 

Paul Ehrenfest (1880-1933) was in 1912 de opvolger van de grote Hendrik Antoon Lorentz. Kort na 

aankomst in Leiden zette zijn vrouw Tatiana Afanasjewa, opgegroeid in Sint Petersburg en als 

wiskundige actief  op het gebied van onderwijsvernieuwing, zich aan het ontwerpen van een nieuw 

huis in Russische stijl. Resultaat was een grote witte villa bestaande uit twee bouwlagen plus een 

zolder met kap en met vier gepleisterde lijstgevels. Tot de karakteristieke details van het huis behoort 

een centrale verwarming uitgevoerd volgens het Russische systeem met horizontale buizen langs de 

borstweringen. 

Direct in 1914 startte Paul Ehrenfest in de door Tatiana mede als colloquiumruimte ontworpen 

woonkamer-met-schoolbord het beroemde colloquium voor collega-fysici en studenten. Tot de 

sprekers behoorden grote namen als Niels Bohr , Max Planck en Robert Oppenheimer. Ze 

overnachtten in de logeerkamer op de tweede verdieping en zetten hun handtekening op de muur van 

de overloop, waar ze nog altijd ze staan. Ehrenfest hield van felle discussies en rustte niet eer hij een 

vraagstuk volledig doorgrondde. Zijn zelfmoord in 1933 was mede ingegeven door genadeloze 

zelfkritiek, het gevoel de moderne natuurkunde niet meer te kunnen bijbenen.  

Nu de huidige bewoner voornemens is het huis te verkopen dringt zich de vraag op naar een zinvolle 

herbestemming die recht doet aan de culturele, wetenschappelijke en historische waarde van het huis. 

Op het symposium ‘De toekomst van het Ehrenfesthuis’ pakken, onder leiding van directeur Dirk van 

Delft, sprekers van uiteenlopende achtergrond en expertise de handschoen op. Het gaat om Riemer 

Knoop (lector Cultureel Erfgoed Reinwardt Academie), Willem te Beest (College van Bestuur 

Universiteit Leiden; onder voorbehoud), Cor Smid (Leids stadshistoricus), Frits Berends (theoretisch 

fysicus), Marcel van Dijk (restauratiearchitect) en Wouter Kuyper, bouwkundige, kunsthistoricus en 

eigenaar-bewoner van het pand sinds 1979. 

Waar: Museum Boerhaave, Lange St Agnietenstraat 10, Leiden 

Wanneer: dinsdag 17 maart, 15.00-17.30 uur 

Toegang: geldig entreebewijs Museum Boerhaave 

LET OP: Aanmelden (verplicht) via www.museumboerhaave.nl  of klik hier. 

 

‘OPEN’ nieuw, bruisend cultureel festival 
OPEN is een nieuw festival dat elke laatste zondag van de maand cultuur en winkelen bij elkaar brengt 

in de Leidse binnenstad. Gedurende deze zondag ervaren bezoekers de bijzondere combinatie van een 

cultureel festival en winkelen in één. Maar OPEN is meer. OPEN is een beleving én een duidelijk 

boodschap: elke laatste zondag van de maand is Leiden OPEN. De eerste editie vindt plaats op zondag 

29 maart en sluit aan bij het Rhythm, Groove & Bass Festival, waarop jazz centraal staat. Tijdens deze 

editie staat het hoofdprogramma op de Koornbrug gepland. Lees meer via deze link.  

(www.cultuurfondsleiden.nl) 

mailto:Nijssen,%20Han%20%3cH.Nijssen@leiden.nl%3e
http://www.museumboerhaave.nl/
http://www.museumboerhaave.nl/te-zien-en-te-doen/agenda/575-symposium-nieuwe-bestemming-ehrenfest-huis/
http://www.cultuurfondsleiden.nl/nl/nieuws/2015/feb/18/open-nieuw-bruisend-cultureel-festival/
http://www.cultuurfondsleiden.nl/
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Uitnodiging bijeenkomst Biobased inkopen, 12 maart 2015  
Biobased inkopen? Hoe dan? 

Deze vraag staat centraal tijdens de bijeenkomst over Biobased inkopen van het 

samenwerkingsverband Holland Rijnland in samenwerking met de Kamer van Koophandel en het 

Centre of Expertise Biobased Economy (CoE BBE). Wij nodigen je hiervoor graag van harte uit. 

Tijdens deze bijeenkomst willen we voorbeelden laten zien hoe gemeenten relatief snel, eenvoudig en 

betaalbaar over kunnen stappen naar biobased inkopen. Ook gaan we in op vragen zoals: Wat 

onderscheidt biobased producten van gebruikelijke producten? Hoe kan je als gemeente ondernemers 

op een laagdrempelige manier aanzetten tot het ontwikkelen en produceren van biobased producten? 

Hoe kan de gemeente haar rol als voorbeeldbedrijf en als ‘launching customer’ waarmaken? Op welke 

manier veranker je dat in het gemeentelijk inkoop- en aanbestedingsbeleid? In hoeverre kunnen 

biobased producten concurreren met de niet biobased producten? 

Meer informatie en aanmelding via deze link. (www.hollandrijnland.net)  

 

Naturalis After Dark en Generade organiseren: ‘De Dingen Doen met DNA 
Show’ op 26 maart 2015 
Een live talk show voor volwassenen met interviews, flitscolleges, pecha kucha, filmpjes, 

experimenten en kunst. Deze aflevering wordt in samenwerking met Generade gemaakt. Onderwerp: 

DNA.  

Klinisch geneticus Marjolein Kriek (LUMC) geeft een flitscollege over DNA. Marjolein was de eerste 

vrouw van wie in 2008 het hele DNA genoom gesequenced werd. Marjolein legt uit wat dit betekent èn 

vertelt wat de stand van zaken is in het wetenschappelijk onderzoek op dit terrein. George van Hal, 

film freak pur sang  (eind april verschijnt zijn boek Robots, Aliens & Popcorn), geeft een pecha kucha 

over de rol van DNA in Hollywoodfilms. De Leidse CSI Maarten Blom (Verilabs ) wordt aan de tand 

gevoeld over misdaad en crime fighting in het lab, en Kevin Beentjes (Naturalis) over forensisch 

onderzoek en dieren. Medisch ethicus Eline Bunnik (ErasmusMC) reflecteert kritisch op alle nieuwe 

ontwikkelingen op DNAgebied en kijkt naar de sociale en ethische vragen die deze oproepen. 

Fotostripper Ype Driessen en animator Bruno van Wayenburg maken filmpjes op maat over het thema 

van de avond. Huisfilosoof Victor Gijsbers (Universiteit Leiden) laat de hersenen kraken met een 

pittige column. In de pauze kun je kijken naar de beeldschone maar best wel Frankensteiniaanse  

elfjes van kunstenaar Cedric Laquieze, die bestaan uit verschillende onderdelen van grote en mooie 

insecten. Ook in de pauze: zelf proefjes doen met het Reizend DNA Lab! Presentator Maarten 

Keulemans (de Volkskrant) interviewt ook nog Barbara Gravendeel (Naturalis & Hogeschool Leiden). 

Barbara is op dit moment bezig met een bijzonder leuk projectje dat iets met gorilla’s te maken 

heeft….Tijdens de show is er een live biopunkexperiment van BioArt Laboratories uit Eindhoven. 

Voor meer informatie en tickets volg deze link. (www.generade.nl) 

 

B. Openbare nieuwsartikelen, persberichten e.d.  

 

Leidse regio maakt economische vorderingen 
Het gaat goed met de ontwikkeling van de Economische Agenda van de Leidse regio. Dat is de 

conclusie die getrokken kan worden uit de Index071 die is opgesteld door Bureau Blaauwberg in 

opdracht van het programmabureau Economie071. Deze index legt de economische vorderingen van 

de Leidse regio vast op specifieke agendapunten waaraan ondernemers, gemeenten en 

onderwijsinstellingen zich hebben gecommitteerd. Het is daarmee een middel om het regionale 

economische gesprek te stimuleren. De vorderingen zijn uitgedrukt in indexcijfers. De Leidse regio 

heeft zich ten opzichte van het peiljaar 2008 in 2014 ontwikkeld van 100 naar 122. Deze score is een 

behoorlijke prestatie gezien de huidige economische conjunctuur en wordt met name bepaald door de 

goede resultaten van het Life Sciences cluster en de onderwijsinstellingen. Achter dit ene 

cijfer gaat een mand schuil van 44 variabelen: onafhankelijke statistieken die een goed beeld geven 

van de stand van zaken van de gezamenlijke agenda. In een drietal interactieve sessies hebben 

vertegenwoordigers van onderwijsinstellingen, ondernemersverenigingen en regionale experts 

vervolgens een gezamenlijke weging gegeven aan deze variabelen. Door jaarlijks te meten wordt 

duidelijk hoe de economie zich ontwikkelt en waar focus op moet liggen in de samenwerking. 

Economie071 wil met de Index071 ook een bijdrage leveren aan het voeren van een economisch 

debat om te komen tot een sterkere regionale economie. Doel daarbij is het aantrekken van 

investeringen naar de regio ten gunste van meer werk voor bestaande bedrijven en nieuwe banen. 

Verkorte weergave: Index071-tabellen  (http://www.economie071.nl/) 

 

http://www.hollandrijnland.net/subsite/themas-projecten/economische-zaken/economische-topsectoren/uitnodiging-bijeenkomst-biobased-inkopen-12-maart-2015
http://www.hollandrijnland.net/subsite/themas-projecten/economische-zaken/economische-topsectoren/uitnodiging-bijeenkomst-biobased-inkopen-12-maart-2015
http://www.generade.nl/?p=111
http://www.generade.nl/?p=111
http://www.economie071.nl/wp-content/uploads/2015/02/Index071.pdf
http://www.economie071.nl/wp-content/uploads/2015/02/Index071-tabellen.pdf
http://www.economie071.nl/
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Lugus: Leidse kweekvijver voor nieuwe ondernemers 
Lugus is de broedplaats voor ondernemers in spe, onder de paraplu van de Universiteit Leiden. Vanuit 

het oude Kamer van Koophandelgebouw aan de Leidse Stationsweg werken initiatiefrijke studenten 

aan hun start-ups. 

De club is vernoemd naar de Keltische god van de handel. ,,Ook het woord ’Lugdunum’ in het 

motto van de Universiteit komt daarvandaan, heel toepasselijk’’, legt Tom Groentjes, voorzitter van de 

kersverse vereniging, uit. 

,,In ons netwerk zitten zo’n veertig ondernemende studenten. Maar of die allemaal lid van de 

vereniging willen zijn, weten we nog niet precies. Van een man of twintig weten we het wel al, 

ongeveer tien bedrijfjes. Die komen hier een paar uur per week. Vier bureaus zijn er fulltime bezet.’’ 

,,Ondernemen is ook gewoon een carrièremogelijkheid en dat promoot de Universiteit te weinig. Er 

zijn genoeg studenten met een goed idee. Doordat Lugus er is, zien studenten dat een bedrijf starten 

gewoon kan. Dat is echt een eye opener.’’ 

Niet gratis 

Het doel van de vereniging, in statutaire bewoordingen, is het ’bevorderen, begeleiden en faciliteren 

van ondernemerschap onder studenten die maximaal twee jaar geleden zijn afgestudeerd.’ De 

Universiteit is hoofdsponsor, maar ook de Hogeschool en het Bio Science Park zijn partners. 

Het lidmaatschapsgeld wordt een symbolisch bedrag. Geld moet geen belemmering vormen om lid te 

worden. Maar je wilt mensen wel stimuleren om te blijven komen, dus gratis kan ook niet. Over tien 

jaar hopen de bestuurders dat ’een groot bedrijf met impact’ uit hun vereniging is voortgekomen. 

Meer informatie, zie: www.lugus.nu 

 

Start bouw protonenkliniek in Delft definitief 
De bouw van het Holland Particle Therapy Centre (HollandPTC) start in mei. Dat maakten 

initiatiefnemers Erasmus MC, LUMC en TU Delft bekend. Het centrum voor protonentherapie wordt 

in Delft gebouwd en zal in 2017 zijn deuren openen.  

Protonentherapie wordt in het buitenland al volop toegepast bij de behandeling van kanker. "Ik ben 

natuurlijk erg blij dat we na jaren van intensieve voorbereiding nu echt van start gaan. Maar het is 

vooral goed nieuws voor de patiënten in Nederland", zegt prof.dr. Ernst Kuipers, voorzitter Raad van 

Bestuur van het Erasmus MC. "Kwetsbare patiënten moeten nu nog naar het buitenland reizen voor 

protonentherapie, met alle hoge kosten en problemen van dien. Daar gaat nu verandering in komen." 

Minder schade  

Het belangrijkste voordeel van radiotherapie met protonen ten opzichte van de huidige behandeling is 

dat tumoren veel gerichter kunnen worden aangepakt, met veel minder schade aan het omringende 

weefsel. Voor sommige kankersoorten, bijvoorbeeld rond het oog, het hoofd/hals-gebied, de hersenen 

en vermoedelijk ook de alvleesklier, is zulke precieze bestraling van groot belang. Ingrijpende 

bijwerkingen kunnen met protonentherapie worden voorkomen. Deze en andere patiënten die nu nog 

met conventionele radiotherapie behandeld worden, zullen duidelijk voordeel hebben bij de nieuwe 

therapie.  

Verdere verbeteringen  

De Minister van VWS besloot in 2013 de therapie voor 2200 Nederlandse patiënten per jaar in de 

verzekerde zorg op te nemen, van wie HollandPTC er 600 zal kunnen behandelen. Een grootschalig 

klinisch-wetenschappelijk onderzoek naar verdere verbeteringen in de therapie is al van start gegaan. 

Drs. Dirk Jan van den Berg, voorzitter College van Bestuur van de TU Delft: "Het fundamentele 

voordeel van protonentherapie staat al vast, maar er is nog zoveel potentieel voor verdere innovatie. 

Niet alleen klinisch, maar ook op technologisch gebieden waar we nu al toonaangevend zijn. Daarom 

is dit voor de TU Delft een belangrijke ontwikkeling." 

Medical Delta 

HollandPTC is een belangrijk speerpunt binnen de Medical Delta, de medisch-technologische 

samenwerking tussen de universiteiten en universitair medische centra van Leiden, Delft en 

Rotterdam. "De combinatie van twee academische ziekenhuizen en een technische universiteit zorgt 

voor baanbrekende ontwikkelingen in de zorg. Protonentherapie past daar goed bij", aldus Henk Gerla 

RA, lid Raad van Bestuur van het LUMC. 

Ook het UMC Groningen begint met de bouw van een protonencentrum. Beide centra willen de 

therapie vanaf 2017 gaan aanbieden.  (www.engineersonline.nl) 

 

http://www.lugus.nu/
http://www.engineersonline.nl/nieuws/id24904-start-bouw-protonenkliniek-in-delft-definitief.html
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Maatschappelijk Verantwoord Innoveren-subsidies voor Leiden-Delft-
Erasmus Centres 
Twee Centres van de Leiden-Delft-Erasmus-alliantie gaan onderzoek uitvoeren met een 

Maatschappelijk Verantwoord Innoveren-subsidie van NWO. 

Samen met bedrijven en andere maatschappelijke organisaties gaan het Centre for Frugal Innovation 

in Africa en het Centre for Safety and Security onderzoeken hoe ethische en maatschappelijke 

aspecten vanaf het begin verdisconteerd kunnen worden in het ontwerp van nieuwe technologie. 

Big Data: wat mag wel, wat niet? 

Wat wel en niet is toegestaan op het gebied van datamining en het koppelen van digitale 

datasystemen is nog erg onduidelijk. De politie weet niet precies welke bevoegdheden zij heeft en ook 

(energie)bedrijven weten niet wat ze precies met data analytics kunnen en mogen. Anderzijds bieden 

big data grote mogelijkheden waar iedereen iets aan kan hebben, ook het individu. 

Businessmodellen voor duurzame ontwikkeling in Afrika 

Het Centre for Frugal Innovation in Africa gaat samen met drie Nederlandse bedrijven (Philips, 

waterbedrijf OASEN en waterbedrijf Hatenboer) op zoek naar nieuwe, zogenoemd inclusieve, 

businessmodellen voor succesvolle innovatie in Afrika. Een inclusief businessmodel is gericht op het 

maken van winst, maar ook op een positieve bijdragen aan duurzame maatschappelijke en 

economische ontwikkeling, passend bij lokale omstandigheden en waarden. Deze modellen zijn nieuw 

en complex, en voor zowel bedrijven als wetenschappers een grote uitdaging. 

Lees meer over de onderzoeken en achtergronden via deze link: www.nieuws.leidenuniv.nl 

 

EU-doelstelling voor innovatie lijkt ver weg 
De uitgaven aan innovatie (Research en Development, oftewel R&D) nemen amper toe in Europa. In 

het huidige tempo ziet het er naar uit dat de Europese doelstellingen op dit vlak voor 2020 bij lange 

na niet gehaald gaan worden. Europa loopt ook achter op de concurrentie in Azië en Amerika. Dat 

blijkt uit een maandag gepubliceerd rapport van het Europese statistiekbureau Eurostat. 

In 2010 is in Brussel afgesproken dat R&D-uitgaven in 2020 tenminste 3 procent van het bruto 

binnenlands product (bbp) van alle lidstaten uitmaken. Toen bedroegen die uitgaven nog 1,9 procent 

van het bbp. Volgens de meest recente gegevens, uit 2013, is dat inmiddels gestegen naar 2,02 

procent. Maar in dat laatste jaar steeg het cijfer nauwelijks meer. Investering in onderzoek en 

ontwikkeling zijn cruciaal voor het krijgen van een succevolle, competetieve kenniseconomie in de EU. 

Grote economische ongelijkheid lijkt roet in het eten te gooien. Het ziet er naar uit dat de meeste 

noordelijke landen de doelstellingen wel gaan halen. (www.nationaleonderwijsgids.nl) 

 

'Universiteiten hebben vele miljoenen extra nodig' 
Universiteiten zouden 200 tot 300 miljoen euro extra nodig hebben om de kwaliteit van de opleidingen 

te garanderen, dit meldt de voorzitter van de Vereniging van Samenwerkende Nederlandse 

Universiteiten (VSNU). Ook zou er een half miljard euro extra nodig zijn voor onderzoek. Dit meldt 

BNR. 

Volgens de voorzitter van de VSNU, Karl Dittrich, staat Nederland nu nog in de wereldwijde top wat 

betreft onderzoek en onderwijs, maar om dat zo te behouden zou de overheid meer geld in de 

universiteiten moeten steken. “En dat terwijl de prijs per student is afgenomen. Dat betekent dat er 

een heel zwaar beroep is gedaan op de individuele medewerker. Er is van alles gebeurd om de 

kwaliteit van het onderwijs overeind te houden, maar ik merk dat de druk ongelofelijk groot wordt. We 

hebben te weinig tijd om individueel met studenten te gaan zitten”, zegt Dittrich. 

Niet alleen de studenten van de Universiteit van Amsterdam lopen volgens de voorzitter met zorgen 

rond. Er zouden overal in het land zorgen zijn over de stand van universiteiten. Volgens de voorzitter 

kan het beter worden door meer kleinschaligheid in het onderwijs. Dit houdt in de opleidingen 

kleinschaliger organiseren: in kleinere groepen werken met meer persoonlijke feedback en meer 

docenten per student. 

Een deel van de bekostiging van de universiteiten zou kunnen worden gehaald uit de opbrengsten van 

het sociale leenstelsel dat dit jaar wordt ingevoerd. Maar dit zou nog niet genoeg zijn om alles te 

bekostigen. Volgens de voorzitter zal bij een volgend regeerakkoord de bodem moeten worden gelegd 

voor een betere financiering van de universiteiten. (www.nationaleonderwijsgids.nl) 

 

 

http://nieuws.leidenuniv.nl/nieuws-2015/maatschappelijk-verantwoord-innoveren-subsidies-voor-leiden-delft-erasmus-centres.html?utm_source=150224-extern&utm_medium=e-mail&utm_content=maatschappelijk-verantwoord-innoveren-subsidies-voor-leiden-delft-erasmus-centres&utm_campaign=nieuwsbrief
http://www.nationaleonderwijsgids.nl/universiteit/nieuws/26646-eu-doelstelling-voor-innovatie-lijkt-ver-weg.html
http://www.nationaleonderwijsgids.nl/universiteit/nieuws/26613-universiteiten-hebben-vele-miljoenen-extra-nodig.html
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Leerlingen 5 vwo ontvangen certificaat “Leren over Leven” 
Wethouder Frank de Wit las de namen voor en één voor één kwamen ze naar het podium: 120 

leerlingen 5 vwo die op 6 februari hun deelnamecertificaat van Leren over Leven in ontvangst 

kwamen nemen. Op het podium was het even proppen maar dat maakte het extra feestelijk:  de 

wethouder telde af en op "drie" gingen alle 'Technoprof-mutsen' omhoog. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

De leerlingen solliciteerden aan het begin van dit schooljaar naar deelname aan één van de vijf 

programma's: Oncologie, Neurologie, Hightech in bedrijf, DNA in de Hoofdrol of Leidse Meesters in de 

Gouden Eeuw, allemaal onderdeel van 'Leren over Leven'. Dit programma is een educatief programma 

voor het VO en wordt georganiseerd in samenwerking met heel veel bedrijven en instellingen uit 

Leiden. 

Voor volgend schooljaar zal een vergelijkbaar programma worden ontwikkeld voor leerlingen uit 4 

havo. (persbericht Technolab) 

 

Erfgoed Leiden en Stadsgezelschap PS|theater ontsluiten Leidse verhalen 
Erfgoed Leiden en Omstreken en Stadsgezelschap PS|theater gaan een bijzondere tweejarige 

samenwerking aan. Als erfgoedinstantie heeft Erfgoed Leiden een archief van onschatbare waarde. 

PS|theater gaat dit archief inzetten in haar projecten in de stad, zoals de theaterportretten van 

familiebedrijven die het Stadsgezelschap maakt en de voorstelling Het geloof van Leiden, die zal 

spelen in de Pieterskerk. 

Pepijn Smit, artistiek leider van PS|theater: “Erfgoed Leiden is een instituut vol kennis en verhalen. 

Een ware schatkamer voor ons als theatermakers.” Zo zal het gezelschap gebruik maken van de 

archieven van Erfgoed Leiden voor de theaterportretten van Leidse familiebedrijven die zij dit seizoen 

maken. Eerder maakte PS|theater al voorstellingen over onder andere Slagerij van der Zon, 

Lunchroom Snijers en Drogisterij Boerhaave. In juli zal PS|theater de voorstelling Het geloof van 

Leiden spelen, een voorstelling over houvast en utopie in De Pieterskerk.  

In de archieven van Erfgoed Leiden zal PS|theater op zoek gaan naar utopisch denkers die invloed 

hadden in Leiden. Ariela Netiv, directeur van Erfgoed Leiden over de samenwerking: “PS|theater kan 

Leidse verhalen op een theatrale wijze vormgeven. Dat sluit heel mooi aan op de manier waarop wij 

de geschiedenis van de stad ontsluiten. We vullen elkaar aan!” (www.portal.leiden.nl) 

 

 

 

http://portal.leiden.nl/nl/toerisme_vrije_tijd/nieuws/nieuws_item/t/erfgoed_leiden_en_stadsgezelschap_ps_theater_ontsluiten_leidse_verhalen
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Radius-directeur vertelt in Japan over vrijwilligerswerk  
Directeur Frank van Rooij van Radius Leiden is terug uit Japan. Van Rooij was daar op uitnodiging van 

het International Longevity (Lang leven) Center (ILC), uit Tokyo. Het ILC doet onderzoek naar 

successen in het buitenland en wil deze aandragen in Japan. Van Rooij: “Omdat Nederland qua 

demografische gegevens en vergrijzing heel aardig lijkt op Japan en de Japanse-Nederlandse 

betrekkingen altijd gekenmerkt zijn geweest door uitwisseling en openheid, keek het ILC onder andere 

naar Nederland. Via via kwam een groep Japanse onderzoekers in Leiden terecht en werden we als 

Radius gevraagd om wat ontmoetingen te organiseren met ouderen die ook vrijwilligerswerk doen. 

Het onderzoeksdoel van de Japanners is namelijk ‘active ageing’. Mensen worden ouder en ook langer 

actief. Hoe regelen andere landen dat? ” 

In Japan doet ongeveer 5 % van alle burgers vrijwilligerswerk, in Nederland 30 %. Onder senioren 

(65+) doet in Japan 10 % vrijwilligers werk en in Nederland bijna 50 %. Radius heeft de onderzoekers 

in 2013 en 2014 ontvangen en ze hier in contact gebracht met zo’n 12-14 verschillende vrijwilligers en 

daarnaast met twee mensen die èn ernstig gehandicapt zijn èn actief als vrijwilliger. “Door de 

gesprekken met een aantal medewerkers van Radius, maar ook een bezoek aan onder andere het 

computercafé in Oegstgeest en door onze uitleg over de manier waarop we vrijwilligers bereiken, 

kreeg ik de vraag om eens naar Japan te komen,” vertelt Van Rooij, die bij de presentatie van het 

eindonderzoek het verhaal van Radius vorige week persoonlijk heeft toegelicht. “En de reis- en 

hotelkosten werden betaald door het ILC. Geen snoepreisje op kosten van Radius dus, maar een 

werkbezoek op kosten van het ILC. En zodoende het uitdragen van een succes van Nederland. Ik 

vertelde bijvoorbeeld over de organisatie, de doelgroep en het aantal vrijwilligers van Radius. De 

slogan ‘werken met 70 medewerkers en 700 vrijwilligers voor 7000 mensen’ die doet het altijd wel. 

(www.sleutelstad.nl) 

 

ID College neemt onderwijsactiviteiten ROC Leiden over 
Kwalitatief hoogwaardig onderwijs voor mbo-studenten in Leiden, nu en in de nabije toekomst. Met 

die missie voor ogen voert ID College in nauwe samenwerking met het Ministerie van OCW en ROC 

Leiden gesprekken over de toekomst van ROC Leiden. Insteek daarbij is om de onderwijsactiviteiten 

van ROC Leiden over te dragen aan ID College. 

De afgelopen weken is duidelijk geworden dat de financiële positie van ROC Leiden steeds nijpender is 

geworden. Gebleken is dat de onderwijsinstelling zonder hulp van buitenaf niet langer zelfstandig kan 

blijven voortbestaan. 

Op initiatief van ROC Leiden en in afstemming met het Ministerie van OCW zijn er gesprekken gevoerd 

met ID College. Duidelijk werd dat het overnemen van het onderwijs van ROC Leiden door ID College 

de enige optie is. ID College voelt een maatschappelijke verplichting om een oplossing te bieden voor 

de problemen met het mbo-onderwijs in Leiden. In dat proces voelt ID College zich gesteund door het 

ministerie van OCW. 

Ambitie 

ID College is een gezonde instelling voor mbo-onderwijs. Het aantal studenten is stabiel, de financiën 

zijn op orde, het voortijdig schoolverlaten is beperkt en het diplomaresultaat behoort tot het beste van 

de Randstad. De onderwijsinstelling heeft de ambitie om de kwaliteit van zijn opleidingen steeds 

verder te verbeteren. ID College investeert in zijn studenten, zijn medewerkers, zijn opleidingen en 

zijn gebouwen en de school voert een gedegen financieel beleid. 

De ambitie van ID College is om ook de Leidse mbo-studenten de komende jaren kwalitatief 

hoogwaardig, persoonlijk en resultaatgericht onderwijs te bieden. Doel is een zo hoog mogelijk 

maatschappelijk rendement. Als het aan ID College ligt, verlaten alle Leidse mbo-studenten hun 

opleiding met een diploma. 

ID College wil een belangrijke onderwijspartner in de regio zijn; een lerende organisatie die openstaat 

voor verbeteringen en innovatie, en die permanent streeft naar kwalitatief hoogwaardig onderwijs en 

ondersteunende processen. Solide bedrijfsvoering is daarbij het fundament. ID College is trots op zijn 

eigen onderwijsmodel: Flex-ID. Hierdoor kunnen alle studenten kwalitatief hoogwaardig 

beroepsonderwijs volgen. 

Arbeidsmarkt 

Bij ID College studeren 11.000 studenten. Er werken 1100 mensen. De school is gevestigd in zeven 

plaatsen: Alphen aan den Rijn, Gouda, Katwijk, Leiden, Leidschendam-Voorburg, Woerden en 

Zoetermeer. Studenten worden opgeleid voor de arbeidsmarkt, voor vervolgonderwijs en ze worden 

voorbereid op participatie in de samenleving. (www.idcollege.nl) 

 

http://sleutelstad.nl/2015/03/03/radius-directeur-vertelt-in-japan-over-vrijwilligerswerk/
http://www.idcollege.nl/k/n133/news/view/9008/492/id-college-neemt-onderwijsactiviteiten-roc-leiden-over.html

